
 

 
 

Komisija za državno ureditev 

 
Številka: 700-01/13-10    EPA 1266-VI 
Ljubljana, 5. 9. 2013 
 
Komisija Državnega sveta za državno ureditev je na podlagi drugega odstavka 56. 
člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 - uradno prečiščeno 
besedilo, 95/09 – odl. US, 21/13 - ZFDO-F) in 20. člena Poslovnika Državnega sveta 
(Uradni list RS, št. 70/08, 73/09 in 101/10) sprejela naslednje                    
 

M n e n j e 
 

k Letnemu poročilu o učinkovitosti in uspešnosti sodišč za leto 2012 
 
Komisija za državno ureditev je na 18. seji  11. 9. 2013 obravnavala Letno poročilo o 
učinkovitosti in uspešnosti sodišč za leto 2012, ki ga je Državnemu zboru predložil 
Sodni svet.  
 
Komisija se je seznanila s poročilom.  
 
Predstavnik predlagatelja je uvodoma poudaril, da so priporočila in trendi v EU 
usmerjena v krepitev vloge Sodnih svetov kar nakazuje razkorak z našo usmeritvijo, 
ki omejuje pristojnosti Sodnega sveta in jih prenaša na Vrhovno sodišče. Splošni 
trendi Učinkovitost in uspešnost sodišč v preteklem letu kažejo na izboljšanje saj se 
je trend zaostankov zmanjšal za 15% in se nadaljuje tudi v letošnjem letu. Poudaril 
je, da je sodni sistem rigiden zato je toliko bolj pomembno, da bo pripravljena 
dolgoročna strategija v sodelovanju Sodnega sveta, sodišč (uporabnikov in 
izvajalcev), ustavno pravnih strokovnjakov in v izogib nenehnim spremembam brez 
analiz. Skupne rešitve bodo omogočile ustalitev sodne prakse in možno 
predvidljivost.   
 
Komisija je izrazila priznanje za opravljeno delo, soglaša in podpira Zaključke in 
priporočila Sodnega sveta po posameznih problemskih področjih,  predvsem v luči 
optimizacije mreže sodišč in učinkovitega sojenja. 
 
Po številu sodnikov na prebivalca je sicer Slovenija v samem vrhu evropskih držav.  
Poročilo navaja, da je sodniško funkcijo 31. 12. 2012 opravljalo 982 sodnikov, kar je 
10% manj kot leta 2007. Število sodnega osebja se je v letu 2012, v primerjavi z 
letom 2011, ko je bilo na sodiščih zaposlenih 3.617 javnih uslužbencev, nekoliko 
zmanjšalo. Njihovo število je izrazito upadlo z 31. 12. 2012 (260 javnih uslužbencev), 
zaradi zaključka projekta Lukenda. 
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Člani komisije so opozorili, da bi  kazalo še nadalje zagotavljati sredstva za potrebe 
sicer uspešnega projekta  mediacij v luči zmanjševanja sodnih zaostankov. 
 
Člani komisije opozarjajo, da Letno poročilo Varuha človekovih pravic za leto 1012 v 
poglavju 2.4. Pravosodje (stran 93 – 124) v povzetku navaja vrsto predlogov in 
priporočil sodni veji oblasti in Ministrstvu za pravosodje in pozdravlja pripravljenost 
Sodnega sveta, da v okviru pristojnosti upošteva priporočila. 
 
Opozoriti velja tudi na pomen sodelovanje z javnostmi v smeri krepitve integritete in 
ugleda neodvisne sodne veje oblasti. Razumljiva je zakonska omejitev, da se sodniki 
ne smejo izrekati o konkretni zadevi. Sodniki govorijo skozi konkretne odločbe.  
Pristojni (npr. intervjuji)  bi lahko pripomogli  h krepitvi zaupanja v sodno vejo oblasti.  
Člani komisije so opozorili tudi na pogosto izpostavljeno poročanje in prikazovanje 
dogodkov s strani medijev in ob tem poudarili, da mora biti zagotovljeno dostojanstvo  
(tako osumljenca kot gledalca) tudi v informacijah o kazenskih postopkih.  
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije Rajko Fajt. 
 
 

                                                                             
Predsednik 

                                                                                                Rajko Fajt, l.r.  
 
 
 

 

 

 

 


